
Zima, nič a leto!

Aj takto sa dá vnímať prvá časť tohto roka. Počasie sa s nami zahráva      
a pranos�kami sa už dávno nedá riadiť. Po zime k nám jar snáď ani 
nezavítala a ešte pred pár týždňami viacerí z nás kúrili vo svojich 
príbytkoch. Skôr ako prišlo leto, na ktoré sa vždy tešíme, prišli opäť 
výdatné dažde, ktoré nám spôsobujú občas aj vrásky. Každý rok sa v 
jarnom období ozve príroda a udrie menšou – väčšou silou. Nebolo 
tomu inak ani tento rok, kedy vylia�e Hrona spôsobilo vrásky na tvári 
mnohým z nás. Na tento opakujúci sa problém obec sústavne 
upozorňuje Okresný úrad Banská Bystrica a Slovenský vodohospo-
dársky podnik, š. p. správu povodia horného Hrona Banská Bystrica 
ako správcu toku. 

Po niekoľkých dňoch pretrvávajúcich dažďov sa opätovne problémy 
týkajú najmä majiteľov pozemkov v čas� dlhá a závrať, na záhumní a v 
čas� družstvo. Tento stav bohužiaľ zvrá�ť možné nebolo, no menším 
škodám sa podarilo zabrániť okamžitým zásahom nad družstvom a v 
Ku�ne vyvrecovaním a odklonom toku. Chcem poďakovať Petrovi 
Mikušincovi, Petrovi Hraškovi a Lukášovi Šišiakovi za pohotovú 
reakciu a spoluprácu.

Nové kontajnery

Po dohode so spoločnosťou E-Cycling s. r. o. a Lupčianka s.r.o. pribudli 
do našej obce nové kontajnery na triedený odpad. Vzhľadom                       
k zvyšujúcim sa teplotám stúpa aj spotreba plastových fliaš, obalov                   
a tovarov, k tomu sa pridáva aj intenzívnejšia údržba domov                         
a domácnos� a nie len to sa odzrkadľuje na zvýšenej tvorbe odpadov 
v tomto období. Sme� tu budú vždy a bohužiaľ, vždy budú sym-
bolizovať problém preto je len na nás, aby sme s nimi pracovali                     
a nakladali efek�vne.

V obci sa nachádza 5 kontajnerov na sklo. Preto upozorňujem 
občanov, že SKLO nepatrí do žltých plastových vriec. Nie len preto, že 
sklo patrí do skla a plasty do žltých vriec, ale aj z dôvodu bezpečnos� 
našich obecných zamestnancov, ktorí s vrecami prichádzajú do styku. 
Tento problém sa opakuje vždy pri konkrétnych domoch. Ak 
nechceme, aby sa kartóny povaľovali po zemi, treba ich narezať, 
roztrhať a správne uložiť. Ak sú kontajnery na kartóny na železničnej 
stanici plné, v obci sa nachádzajú ďalšie 2 kontajnery na papier                      
a kartón, ktoré môžete využiť. Plasty je nevyhnutné pred zahodením 
�ež spracovať. Vytlačiť vzduch alebo pošliapať. Plastové �aše budú 
zálohované až od 1. 1. 2022 a dovtedy ich pred vyhodením pokojne 
znehodnoťte. V triedení plastov máme veľké nedostatky, čo nám 
vytkla aj spoločnosť Lupčianka s.r.o.

Podľa vyhlášky 371/2015 Z.z. a prílohy č. 19 patrí naša obec medzi 
360 katastrálnych území, v ktorých sa vyskytuje medveď hnedý.                     
Z legisla�vneho hľadiska je obec povinná zabezpečiť kontajnery pred 
jeho návštevou, ale i návštevou inšpekcie. Zvolili sme teda zámky, aby 
mohli byť kontajnery aj naďalej sprístupnené občanom. Toto 
opatrenie bolo nevyhnutné, aby sa obec vyhla zbytočnej pokute.                  
V súčasnos� je zaužívaným trendom investovať do nehnuteľnos�                 
a drahých kovov. Musím ale podotknúť, že reťaze odcudzené                         
z kontajnerov na železničnej stanici nie sú ani z bieleho zlata a ani                  
z ušľach�lej chirurgickej ocele, takže novému majiteľovi žiadne 
obohatenie neprinesú. 

Je potrebné prioritne napĺňať kontajnery, ktoré sú odomknuté                     
a následne po ich naplnení obecný pracovník �eto uzamkne                               
a odomkne �e, ktoré sú nenaplnené. Toto riešenie je dočasné, kým sa 
nezrealizujú prestrešenia stojísk.

Žiadam vás, aby ste tak�ež udržiavali poriadok aj v okolí 
kontajnerov. Je to naša spoločná vizitka
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Je separovanie odpadu naozaj tak ,,zložité„ ?

Počas marca bolo stanovište pod ihriskom posilnené veľko-
objemovým kontajnerom (VOK) na drevo a nábytok. Nepochybujem 
o tom, že si ho mnohí všimli, pretože mnohí túto myšlienku triedenia 
odpadu podporili a VOK na drevo a nábytok bez skla a kovania 
drevom a nábytkom aj plnili. Za túto spoluprácu im ďakujem, ale 
neďakujem občanom, ktorí si viditeľný oznam na VOKu neprečítali                   
a plnili ho sklom, kovom, oblečením, odpadom zo záhrad, molitanmi, 
elektrospotrebičmi, kartónmi, plastovým odpadom, pneuma�kami    
a všetkým čo dom dal. O viacerých ,,vynaliezavých občanoch“ mám 
vedomosť, pretože boli upozornení obecnými pracovníkmi poprípa-
de do VOKu nahádzali osobnú papierovú poštu so svojimi údajmi, čím 
na svoj pohŕdavý prístup k separovaniu sami upozornili. Obec sa snaží 
všetkými prostriedkami umožniť občanom dôsledné separovanie, no 
aké je jeho opodstatnenie, keď majú občania tento povrchný prístup. 
V dohľadnej dobe sa vrá� do obce kontajner na obuv a šatstvo.                        
S nedostatkom týchto kontajnerov bojujú mnohé okolité obce, ale 
moje heslo znie ,, Kde je vôľa tam je cesta“. Rovnako ako sa dá starý 
elektrospotrebič odovzdať pri bráne COOP Jednoty a nevhodí sa do 
VOKu na železný odpad a kovy. Prosím všetkých občanov, bez ohľadu 
na ich vzťah k prírode, aby si pred vyhodením odpadu do príslušného 
kontajnera prečítali vždy dané usmernenie. Triedenie odpadu to�ž 
nie je naša práca, ale povinnosť.

Kosenie a údržba pozemkov

Upozorňujem všetkých občanov, že je v záujme nás všetkých 
udržiavanie poriadku v obci. Apelujem najmä na vlastníkov, nájomcov 
a správcov poľnohospodárskej pôdy, aby zabezpečili základnú 
starostlivosť o túto pôdu. Okresný úrad Banská Bystrica, pozemkový 
lesný odbor Vás k tomu vyzýva na základe § 3 zákona 220/2004 Z. z. o 
ochrane a využívaní poľnohospodárskej pôdy. Každý vlastník, 
nájomca a správca je povinný:

1.) vykonávať agrotechnické opatrenia zamerané na ochranu 
      a zachovanie kvalita�vnych vlastnos� poľnohospodárskej pôdy 
      a na ochranu pred jej poškodením a degradáciou
2.) predchádzať výskytu a šíreniu burín na neobrábaných pozemkoch
3.) zabezpečiť využívanie poľnohospodárskej pôdy tak, aby nebola
      ohrozená ekologická stabilita územia a bola zachovaná funkčná
      spätnosť prirodzených procesov v krajinnom prostredí
4.) usporiadať a zosúladiť poľnohospodársky druh pozemku 
      s jeho evidenciou v katastri

Ten, kto svojou nečinnosťou spôsobí zaburinenie poľnohospodárske-
ho pozemku, alebo nepoľnohospodárskeho pozemku v blízkos� 

poľnohospodárskeho pozemku, prípadne nesplní povinnosť uloženú 
orgánom ochrany poľnohospodárskej pôdy, dopus� sa priestupku 
(fyzická osoba) alebo správneho deliktu (právnická osoba alebo 
fyzická osoba - podnikateľ) podľa § 25 a § 26 zákona č.220/2004 Z. z. o 
ochrane a využívaní poľnohospodárskej pôdy v znení neskorších 
predpisov. 

Chcem upovedomiť občanov, že:

Kanalizačný poklop na železničnej stanici bol na základe enormného 
opotrebenia na novo zrekonštruovaný. Chcem sa poďakovať za 
ochotu a logis�ku pánovi Bartošovi, ktorý bol ochotný pomôcť. 
Tak�ež sa plánuje výmena poškodených poklopov na chodníku pri 
hlavnej ceste, ktoré boli nedávno poškodené. Žiaľ, výmena týchto 
kanalizačných poklopov nemôže byť zo dňa na deň a nie hlavne v tejto 
dobe, dobe nedostatku tovarov na skladoch v obchodoch. Po výzve 
podanej na Stredoslovenskú distribučnú spoločnosť a.s., bolo 
vykonané napnu�e elektrického vedenia v čas� družstvo nakoľko                
v ostatnej dobe dochádzalo ku skratom a tým pádom k výpadkom 
prúdu v domácnos�ach. V predchádzajúcom období došlo                           
k niekoľkým prerušeniam elektrického prúdu v rôznych úsekoch 
našej obce. Obecný úrad bez ohľadu na tento fakt pracoval ďalej                      
a využil čas na kompletnú údržbu cintorína. Obec registruje nedosta-
točné pokry�e obecným rozhlasom a v dohľadnom čase sa náprave 
bude venovať kompetentná firma, ktorú obec oslovila. Súbežne so 
všetkými činnosťami v obci sa ďalej rekonštruuje kultúrny dom               
a predpokladané ukončenie prác pripadá predbežne na koniec júla. 
Prosím všetkých občanov a zhovievavosť, keďže stavba sa nachádza 
priamo pri miestnej komunikácii. Verím, že už o pár týždňov budeme 
môcť ukončiť realizáciu projektu ,,Wifi pre Teba“ – ihneď ako bude 
projekt zrealizovaný, budeme vás informovať o jeho 100 % spustení          
a pravidlách používania voľnej wifi a zónach.

Predpoklad vyhodnotenia projektu ,,Detské ihrisko v areály ZŠ“                   
a projektu ,,Pasport dopravného značenia v obci Luča�n“, je v druhej 
polovici roka 2021. Verím, že kompetentné orgány nielen s�hnú 
dodržať stanovené termíny vyhodnotenia, ale nám oznámia aj úspeš-
nosť týchto projektov. Stavanie mája a s ním spojené tradície nás 
neobišlo ani tento rok a počas celého mesiaca nám spríjemňoval 
atmosféru na námes�. Je z roka na rok 
krajší a všetkým, ktorí pridali ruku k 
dielu ďakujem. Mimoriadna situácia, 
ktorú tu teraz stále máme, nám nedo-
voľuje v plnom rozsahu realizovať sa v 
oblas� kultúry, ako aj v našich tradič-
ných činnos�ach, stretnu�ach ako sme 
boli zvyknu�. Zostáva nám veriť, že 
všetko sa raz vrá� tam, kde sme skončili 
a budeme môcť pokračovať a tešiť sa v 
prvom rade zo stretnu�. Prajem Vám 
pevné zdravie a veľa op�mizmu. 
                             Autor: Ing. Pavel Kováč
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PROJEKT „BEZPEČNE NA CESTE“

Ako materská škola sme sa zapojili do grantovej výzvy „Vy 
rozhodujete, my pomáhame“, ktorým Tesco podporuje projekty 
pomáhajúce miestnym komunitám.

V 8. edícii grantového programu bol náš projekt na dopravné ihrisko  
s mobiliárom zaradený hodno�acou komisiou medzi tri najlepšie                   
v regióne (Banská Bystrica). Pre situáciu spôsobenú korona 
pandémiou sa neuskutočnilo hlasovanie v obchodoch. Dostali sme 
však odmenu vo forme finančného grantu vo výške 800 €. Za �eto 
financie sme zakúpili zopár detských dopravných prostriedkov – 
šliapacia motokára s voľnobehom, šliapací traktor, samochodiace 
au�čka, kolobežky, trojkolky. Veľmi sa z toho tešíme a chceme 
dokúpiť ďalšie pomôcky na vytvorenie dopravného ihriska.

Zapojili sme sa teda do ďalšieho ročníka.
V 9. edícii grantového programu Tesco „Vy rozhodujete, my 
pomáhame“ bol náš projekt opäť zaradený hodno�acou komisiou 
medzi tri najlepšie v regióne (tentokrát Brezno). Postúpil do druhého 
kola, v ktorom o jeho podpore rozhodujú zákazníci. Teda aj vy, vaši 
známy – pri nákupe v obchodnej spoločnos� Tesco v Brezne (ak by ste 
mali cestu). Ako? Každý zákazník, ktorý od 14. júna do 11. júla 2021, 
urobí nákup v tomto obchode, dostane po zaplatení jeden hlasovací 
žetón. Žetón vhodí do hlasovacieho boxu A, B alebo C projektu, ktorý 
chce podporiť.  Projekty s najväčším počtom hlasov od zákazníkov 
získajú v jednotlivých regiónoch podporu vo výške 1300 € na 
realizáciu ak�vít v priebehu mesiacov august 2021 až január 2022. 
Projekty umiestnené v hlasovaní zákazníkov na 2. mieste získajú 
podporu v hodnote 600 €, projekty umiestnené na 3. mieste získajú 
300 €.

Touto cestou vám chceme stručne predstaviť náš projekt.

Charakteris�ka projektu

Nedostatok dopravných ihrísk v okolí a blízkosť hlavnej cesty, nás 
priviedli k nápadu vybudovania mobilného dopravného ihriska na 
školskom dvore. Pomocou prak�ckého vyučovania a zážitkového 
učenia zvýšime u de� povedomie o pravidlách cestnej premávky. 
Vybudovaním dopravného ihriska (semaforom, dopravnými 
značkami a detskými dopravnými prostriedkami) získame priestor na 
s�mulovanie psychomotorických kompetencií de� v oblas� 
dopravnej výchovy, ktoré budú vedieť uplatniť aj v bežnom živote.

Cieľ projektu

Cieľom a nosnou myšlienkou dopravného ihriska s detským 
mobiliárom (dopravné značky, detské dopravné prostriedky, semafor 
a ďalšie dopravné pomôcky) je:

- bezpečný a zodpovedný pohyb de� v cestnej premávke
- utváranie elementárneho poznania o fungovaní dopravy
- rozvíjanie fyzickej kondície, rozvoj ak�vneho a bezpečného pohybu 
  s využi�m detských dopravných prostriedkov
- rozvoj znalos� o dopravných značkách
- riešenie rôznych modelových situácií

Prínos projektu pre okolie

- možnosť využi�a dopravného ihriska aj pre iné materské školy, 
   základné školy (1. stupeň) v okolí

- pohyb na čerstvom vzduchu prispeje k ak�vnemu a zmysluplnému 
   tráveniu času de�
- zvýšenie bezpečnos� a samostatnos� ich správania na cestách
- prak�cké overenie pravidiel cestnej premávky a uplatňovanie zásad 
   bezpečného správania sa v cestnej premávke
- prak�cké vyučovanie hodín prvouky, prírodovedy, vlas�vedy 
   hravou formou
- využívanie počas ŠKD
- organizovanie súťaží a pod.

Ďakujeme za vašu podporu!

Na tejto vydláždenej ploche plánujeme umiestniť dopravné ihrisko s 
detským mobiliárom.

Detské dopravné ihrisko s mobiliárom (dopravné značky, detské 
dopravné prostriedky, semafor a ďalšie dopravné pomôcky).
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ZO ŽIVOTA MATERSKEJ ŠKOLY

V tomto školskom roku sa usilujeme o získanie �tulu „Škola priateľská 
k deťom 2020/2021“. Zrealizovali sme už zopár pekných ak�vít. 
Naposledy to bola vzdelávacia ak�vita s koordinátorom pre školy 
UNICEF cez aplikáciu ZOOM. De�čky si osvojovali nové poznatky                  
o dôležitos� a význame vody pre človeka, rastliny a živočíchy, o čistej 
a špinavej vode, o hygiene ... Ešte nás čaká fundraisingová ak�vita 
„Príbehy de� dokážu pomáhať“.

Zápis de� do MŠ a reforma predškolskej prípravy a starostlivos�.
V termíne od 3. mája 2021 do 28. mája 2021 prebiehal v našej 
materskej škole zápis de� na predprimárne vzdelávanie v materskej 
škole. S účinnosťou od 1. januára 2021 je pre každé dieťa, ktoré 
dosiahlo päť rokov veku do 31. augusta v roku, ktorý predchádza 
začiatku školského roka, od ktorého bude dieťa plniť povinnú školskú 
dochádzku v základnej škole, predprimárne vzdelávanie povinné. 
Tieto de� sa prijímajú prednostne.  Ruší sa žiadosť o odklad povinnej 
školskej dochádzky. Ak dieťa po dovŕšení 6 rokov nedosiahne školskú 
spôsobilosť, bude potrebné požiadať riaditeľa materskej školy                        
o pokračovanie plnenia povinného predprimárneho vzdelávania                  
v materskej škole.

SVETOVÝ DEŇ VYUČOVANIA VONKU 
– Outdoor classroom day (20. máj)
Vzhľadom k aktuálnemu počasiu a počasiu v predchádzajúcich dňoch 
sme menili pôvodný plán realizácie tohto dňa – realizovali sme ho na 
našom školskom dvore so zmenenými ak�vitami. V pôvodnej 
príprave sme mali v úmysle ísť do okolitej prírody, kde by de� 
vykonávali pripravené ak�vity.

V rámci Svetového vyučovania vonku de�:
- triedili prírodné zložky
- vyhľadávali, opisovali a pomenovávali lúčne kvety
- na kamienky maľovali lúčne kvety
- pozorovali hmyz na lúke (slimáky, motýle, včely, dážďovky)
- spievali pesničky o kvetoch, o hmyze, a pod.
  Po zaslaní dokumentácie k tomu dňu nás zaradili do súťaže.

Deň de�
Pri príležitos� MDD si pani učiteľky pripravili množstvo športových 
ak�vít na školskom dvore. Na začiatku sme sa spoločne privítali ako 
správni športovci. Medzi jednotlivými súťažami sa de�čky mohli 
občerstviť (o občerstvenie sa vo veľkej miere zaslúžili rodičia. 
Ďakujeme.) Po všetkých ak�vitách na školskom dvore, de� dostali 
odmenu vo forme diplomu, medaily, omaľovaniek, sladkos� a pod.

Deň Zeme
Vychovávame de� k láske k našej 
planéte Zem, našej krajine, k okoli-
tému prostrediu. Snažíme sa, aby 
zachovávali čistotu a poriadok vo 
svojom okolí. Chceme, aby im leža-
la na srdci starostlivosť o našu Zem. 
Pri príležitos� Dňa Zeme sme spo-
ločne čis�li vybranú trasu v obci a 
areál školského dvora. De�čky pra-
covali ako včeličky.

Dentalalarm
Zapojili sme sa do osvetového programu Dentalalarm, ktorý učí de� 
starať sa o zuby správne, pravidelne a s radosťou. Program pozostáva 
zo 4 školení. Jedno už máme úspešne za sebou. Počas tohto prvého 
školenia de� dostali dve zubné ke�y Curaprox, hrnček na zubnú ke�u 
a kalendárik s úlohou, kde si nálepkami značia, kedy si umyli zúbky.                
V priebehu školení si de� osvojujú poznatky z oblas� dentálnej 
hygieny (správna technika čistenia zubov), anatómie (stavba zubov                 
a všetko o nich), výživy (ako sa správne stravovať, aby zuby netrpeli)                
a patogenity (o chorobách zubov a ako im predchádzať). Súčasne 
zbierame použité zubné ke�y, čím chceme chrániť aj prírodu. Za 100 
nazbieraných kefiek môžeme získať 1 kôš na triedenie odpadu. 
Kľudne nám môžete nosiť do škôlky použité zubné ke�y. Čím viac, 
tým lepšie. Ďakujeme.

Posielali sme obrázky do výtvarných súťaží: Vesmír očami de�, 
Obrázok pre Darinku, „Jarný vánok“, Dúhový kolotoč.
Ešte nás čakajú výlety za koníkmi, výlet na zmrzlinu, koncoročné 
fotenie, rozlúčka s predškolákmi.
                                                                                                     Ivka a Janka
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Klub priateľov luča�nskej prírody ( KPLP )

Jednou z najväčších výhod bývania na dedine je blízky kontakt                       
s prírodou a jej využi�e na oddychovo-rekreačné účely. Preto                         
s ochranou  prírody a jej zveľaďovaním. by sa mal stotožniť každý 
občan. S ústupom tradičnej formy využívania  prírody, musíme aj 
naďálej chrániť prírodu tak, ako vznikla, aby svojou prirodzenou  
krásou dotvárala prostredie v ktorom sa budeme cí�ť príjemne                      
a bezpečne. Veď práve v tomto epidemiologickom období nám naša 
príroda poskytla nenahraditeľný pocit bezpečia, práve ako jedinný 
možný priestor na pohyb človeka mimo vlastného domova. 

Preto aj my, členovia  KPLP, veľmi citlivo pristupujeme  k  našej príro-
de a snažíme sa robiť nové, alebo obnovovať pôvodné miesta na 
zážitkové tak,  aby každý poci�l zmenu prostredia, pohodu , ale aby 
príroda ostala vo svojej najrýdzejšej podobe . Boli by sme radi, keby sa 
k nám pridali aj ďaľší občania a oboha�li  nás novými nápadmi , podali 
nám  pomocnú ruku a pomohli nám pri organizovaní naších akcií. 
Niektorí členovia nášho klubu nezahálali ani v zimnom pandemickom 
období a posilňovali si imunitu otužovaním,  podľa metódy Wima 
Hofa a plávaním v ľadovej vode v Bukovienke a iný zase využívali 
chodníky skoro na každodenné prechádzky a pod..

V tomto roku sa nám podarilo vybudovať nové lavice pri ohniskách                  
v ku�nskom lome a v Bukovienke, vyčis�ť oddychové miesta                           
a chodníky po zime a pod. Členovia KST opravili  poškodený Hronský 
chodník , chodník nad vodojemom a vyčis�li breh Hrona v oblas�  
Bukovienky. Plánovanú výstavbu altánku v Bukovienke sme 
pozastavili z dôvodu výroby nových lavíc na Hronskom chodníku, 
pretože pôvodné  nám zobrala voda 18.5.2021.   

Náš klub má v súčastnos�  20 členov a 7 sympa�zantov z iných 
organizácií. V krátkom období,  po zrušení covidových obmedzení, 
pripravíme členskú schôdza KPLP, kde sa poďakujeme všetkým 
ak�vnym členom a nečlenom  KPLP a dúfame, že príjmeme ďaľších 
nových členov. Preto, žiadame občanov Luča�na, ktorí majú záujem 
stať sa členom KPLP, aby nás kontaktovali a následne mohli byť 
pozvaní na ČS.                                                                 Za KPLP: Ján 
Kubiš

Akcia KPLP a OÚ v Luča�ne –Posedenie  občanov v ku�nskom sypáku 
so súťažou de� o cenu starostu obce, konaného dňa 29.8.2020

Luča�nske ľadové medvede v Bukovienke, dňa 14.2.2021

Po Covide 19 opäť na futbal !!!

Milí naši fanúšikovia.
Po prerušení jesennej čas� súťažného ročníka 2020/2021 v dôsledku 
šírenia pandémie Covid 19 sa naše mužstvo začalo pripravovať na 
dohra�e zostávajúcich zápasov koncom apríla tohto roku. Po 
niekoľkých tréningoch si týždeň pred prvou dohrávkou zmeralo sily v 
prípravnom zápase na Strelníkoch, kde naši 
chlapci zvíťazili v pomere 3:7 a týmto výsled-
kom si spravili chuť do bojov o záchranu v 1. 
Triede. O týždeň neskôr dňa 30. 5. 2021 bola už 
na programe prvá dohrávka z jesennej čas� a to 
s hráčmi z Valaskej. V domácom prostredí sme 
chceli uspieť, keďže sa jednalo o 6 bodový zápas 
v boji o záchranu. Po veľmi rozpačitom začiatku 
a rýchlom góle v našej sie� sa dokázali chlapci 
zomknúť a zápas doviesť do víťazného konca               
v pomere 3:2. O týždeň nás opäť čakala 
dohrávka v Nemeckej, kde sme chceli nadviazať 
na výsledky z predchádzajúcich zápasov. Hneď 
na začiatku zápasu sa zranil obranca Peter Sokol 

a musel do zápasu naskočiť zranený Hirka. Po polčase sme vyhrávali             
v pomere 1:2. Do druhého polčasu naši chlapci nastúpili o 10-�ch 
hráčov, pričom do hry už nezasiahol zranený Šišiak. Chlapci sa nezľakli 
a bojovným výkonom pridali ďalšie góly a zápas do�ahli do víťazného 
konca v pomere 1:5. Týmto zápasom sme si zabezpečili účasť aj                    
v nasledujúcom ročníku 1. Triedy. Do konca súťaže bolo potrebné 
odohrať ešte zostávajúce dve kolá, v ktorých sme žiaľ už ťahali za kratší 

koniec, pričom na domácom trávniku sme 
podľahli Brusnu 0:1 a v susednom derby, v ktorom 
už o nič nešlo aj Slovenskej Ľupči 7:0. Týmto sa 
chcem poďakovať všetkým našim hráčom za 
predvedené výkony a popriať im pevné zdravie                
a veľa nových síl do nového ročníka, ktorý začína 
už 1. 8. 2021. Poďakovanie patrí aj našim verným 
fanúšikom, ktorí nás chodia povzbudzovať na 
domáce aj vonkajšie zápasy. A veľké ĎAKUJEM 
patrí všetkým ľuďom, ktorí nám pomáhajú pri 
fungovaní futbalového klubu, pri príprave 
domácich zápasov a hlavne bufetárkam. Bez Vás 
by futbal v obci nebol.

Ešte raz veľké ĎAKUJEM !!!!
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Mestský lesopark Podlavice – Laskomer – 
Riečanské sedlo

Laskomerská dolina so záhradkárskou osadou a škvárovým ihriskom 
je častým cieľom piknikov Banskobystričanov. Náš KST Luča�n sa 
rozhodol preskúmať aj túto časť nášho blízkeho okolia.  Dňa 11. 4. 
2021 sa celkom 18 záujemcov o spoznanie tohto kúta stretlo na 
parkovisku pri Rooseweltovej nemocnici. Vydali sme sa modrou 
značkou do Laskomerskej doliny, kde nás upútala výstavba novej BB - 
TRAILS.  Zanietení „bajkeri“, ktorí sa rozhodli v roku 2013 vlastno-
ručne a z vlastných zdrojov začať s obnovou starých historických 
lesných chodníkov, ktoré boli desiatky rokov nevyužívané a dali im 
nový zmysel. Okrem toho, že po ich obnove stále slúžia ako chodníky, 
vznikli ich rozšírením a náročnou terénnou úpravou singletraily.  Sú to 
vlastne cyklochodníky, ktoré využívajú cyklis� na zjazd a sú na nich 
umiestnené a vybudované rôzne terénne vlny, klopené zákruty, či 
skoky.

No vráťme sa k našej trase. Z modrej značky sme sa vybrali neznačko-
vaným chodníkom do prírodnej rezervácie Uňadovo, ktorá leží                    
v mestskej čas� Banskej Bystrice, na juhovýchodnom svahu Ostrý 
vrch (896 m). Územie rezervácie sa rozkladá na výmere 35 800 m2. 
Prírodná rezervácia je vyhlásená r.1988 na ochranu bohatého výskytu 
�su obyčajného v porastoch prirodzeného lesa Starohorských vrchov. 
Tu sme si trochu vystúpili pár nadmorských metrov, nakoľko sme 
stra�li chodník, tak sme išli kolmo hore na vrch Ostrého vrchu. 
Popozerali sme �sy, ktorých tam nebolo až tak veľa ako som si to 
predstavovala a prišli sme na značkovaný chodník smerom na 
Ravasky. Chodník bol pekne vyzametaný, keďže slúži ako single trail.              
Z Ravasky sme pokračovali na Riečanské sedlo kde nás chy�l slabý 
dážď. Urobili sme si prestávku, najedli sme sa v turis�ckom prístrešku 
a šliapali dolu cez chránený areál Podlavické výmole späť k parkovisku 
kde sme mali odstavené autá. Celý pochod nám trval cca 4 hodiny.
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...A ďalší rok za nami...
 
Bol to opäť poriadne bláznivý školský rok. Trápila nás corona, 
nevedeli sme, či chodiť do školy, či nechodiť. Každú chvíľu nastala 
nejaká zmena a napriek tomuto chaosu sa nám podarilo všetko prežiť 
v zdraví a pohode a dokonca sme už ani nemuseli byť dlho doma.

V januári po Vianociach sme síce nenastúpili do školy hneď, mali sme 
to�ž dištančné vyučovanie, ale aj to sme zvládli bez väčších pro-
blémov. Prišla k nám už natrvalo nová pani učiteľka Aďka Pavúková, 
ktorú sme si veľmi rýchlo obľúbili a ktorá medzi nás hneď zapadla, ako 
súčiastka z lega. Dostali sme aj polročné vysvedčenia, s ktorými sme 
boli spokojní my aj naši rodičia.

Vo februári, hneď ako to bolo možné sme sa vrá�li do školy a verte, či 
neverte, všetci sme sa veľmi tešili. Na spolužiakov, na pani učiteľky, na 
tetu kuchárku aj na naše lavice, ale hlavne na to, že budeme všetci 
spolu a okrem učenia zažijeme aj kopec zábavy. A veru tak aj bolo. 
Ešte sme sa v škole poriadne ani neohriali a mali sme veselý karneval. 
Hneď ráno sme sa nahodili do masiek, chvíľu sme sa učili a potom 
vypukla ozajstná zábava. Poriadne sme si zatancovali, zasúťažili, aj si 
dobre zapapkali. Slovom zábava, ako má byť. Poriadne unavení, ale 
spokojní sme mohli ísť oddychovať domov. Našťas�e bol pred nami 
víkend. Koncom mesiaca prišli jarné prázdniny, ktoré boli nemastné – 
neslané, nebol ani sneh, ani poriadna zima a ani sa nikam nedalo 
cestovať. Tak sme doma len trošku pooddychovali a opäť sa vrá�li do 
školy.

Po prázdninách v marci sme sa v našej školičke začali pripravovať na 
Veľkú noc. Kreslili sme, maľovali, lepili, strihali a vyrábali všeličo od 
výmyslu sveta. Chceli sme si vyzdobiť našu školičku. A veru sa nám to 
aj podarilo. O tom, aké sme to tu mali pekné, sa môžete presvedčiť na 
našej webovej stránke.

No a začiatkom apríla prišli ďalšie prázdniny. Tentoraz veľkonočné. Tie 
sme si užili už trošku lepšie. Niekomu sa dokonca podarilo aj cestovať 
a po nich sme sa opäť stretli v našej školičke. Najmä chlapci sa nám 
všetkým nezabudli pochváliť, čo všetko si vyšibali. My, dievčatá, sme 
tak trošku aj závideli. No povedzte, je to spravodlivé??? Oblejú vás, 
zbijú vás a ešte im musíte za to dať aj odmenu… Ale nejako sme to 
zvládli, veď nakoniec, chceme byť po celý rok zdravé a krásne…

22. apríla bol Deň Zeme a aj my sme svojou troškou prispeli k jej 
ochrane. Rozhodli sme sa vyčis�ť chodník popri Hrone. A teda tam 
vám bol poriadny neporiadok. Až sme sa čudovali, čo všetko sme my 
ľudia schopní povyhadzovať hocikam do prírody. Nazbierali sme dve 
veľké vrecia odpadu a to nebolo všetko. Bolo tam toho oveľa viac. 
Potrebovali by sme na to celý rok a aj tak by sa nám to nepodarilo 
celkom vyčis�ť. My vieme, že na odpad sú určené špeciálne nádoby           
a odpad patrí iba do nich. A kto to nevie, nech sa spýta hoci aj 
škôlkára. Vedia to oni, vieme to my a mali by to vedieť aj všetci ostatní. 
Odpad nepatrí do prírody!!!

Apríl sa prehupol do mája a my sme začali pripravovať darčeky pre 
naše mamulienky, pretože sa blížil sviatok všetkých mamičiek. Do 
práce sme vložili veľa snahy a úsilia, ale hlavne kusisko nášho 
srdiečka, pretože sme chceli, aby sa darčeky našim mamičkám páčili. 
Potajomky sme ich prepašovali domov a na Deň ma�ek sme ich 
obdarovali a poriadne vyobjímali. No a aby sme ešte viac potešili ich 
srdiečka a poďakovali sa za ich starostlivosť, pripravili sme pre ne aj 
krátky program s básničkami a pesničkami, z ktorého sme našim 
mamám poslali video. Veríme, že sa naše darčeky a video maminám 
páčilo. Robili sme to všetko s veľkou láskou. Počas tohto mesiaca sme 
opäť pozorovali vývoj húseničiek na motýle. Mali sme päť húseničiek, 
ktoré sme chovali a �e rástlii, rástli a priberali a jedného dňa sa 
zakuklili. Kukly sme potom opatrne preniesli do špeciálnej záhradky  
a netrpezlivo čakali, kedy z nich vylezú motýle. A dočkali sme sa. 
Všetky motýliky sa vyliahli, my sme ich chvíľku chovali a potom sme 
ich vypus�li na slobodu. Pokračovanie na strane 8
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Koncom mája sme si na ihrisku spravili úžasný športový deň a trošku 
skôr oslávili Deň de�. Bolo nám tam super, mohli sme sa do sýtos� 
vybehať, vykričať a vyblázniť. Zašportovali sme si, natrénovali hod 
kriketovou lop�čkou, pobehali a hlavne sme hrali futbal. Teda naši 
chalani. No a naša skvelá teta kuchárka Ľudka nám pripravila skvelý 
obed. LANGOŠE!!! Stráááášne sme sa na ne tešili a boli naozaj 
fantas�cké. Ako by povedala naša Linduška „enfalizentné“. Ako nám 
chu�lo, môžete kuknúť na našej stránke.

Aj máj sa stra�l v nenávratne a začal sa posledný školský mesiac jún. 
Bude to trochu náročnejší mesiac, lebo naše pani učiteľky nás „týrajú“ 
písomkami a skúšačkami, ale my sa nedáme ničím odradiť a všetko 
zvládneme ľavou zadnou. Všetko napíšeme najlepšie ako vieme, aby 
sme mali super koncoročné vysvedčenia. Naše „učky“ budú iba 
kukať!!!  

A hoci ešte stále nemôžme koncom roka cestovať na výlety, predsa 
len nás jeden maličký výle�k čaká. Chystáme sa k nášmu spolužiakovi 
Maxovi na chatu, kde chovajú rôzne zvieratká. Budeme mať aj 
opekačku, tak nám držte palce, aby nám vyšlo pekné počasie.

No a potom už budeme so všetkým finišovať, aby sme v posledný 
júnový deň mohli dostať vysvedčenie a rozlúčiť s našimi štvrtákmi, 
ktorí odchádzajú na nové školy. Budeme im držať palce, nech sa im 
darí aspoň tak dobre ako u nás a pevne veríme, že na našu školičku 
nezabudnú a budú na ňu spomínať iba v dobrom.

No a potom si už prevezmeme našu celoročnú „výplatu“ v podobe 
vysvedčenia a: Huráááá na prázdniny.

PS: Ešte nejaká tá perlička od našich žiakov.

Covidové obdobie: vyfasovali sme ochranné š�ty, učiteľka si ho skúša 
a nasleduje otázka od žiačky: „A kto bude do vás strieľať???“

Voľaktorý piatok sme mali na obed „ granadír“. Jednému žiakovi tak 
chu�l, že skonštatoval: „Granadír by sa nemal volať granadír, ale 
„MŇAMADÍR“

Učiteľka vysvetľuje žiakom 4. ročníka: „Spojky sú neohybný slovný 
druh, spájajú slová alebo vety.“ Na to jeden prvák zareaguje: „Spojka 
je na traktore!“

Brigáda horského chodníka Luča�n

V sobotu dňa 27. 3. 2021 usporiadal náš turis�cký oddiel brigádu na 
horskom chodníku Luča�n v čas� okolo vodojemu. Brigády sa zú-
častnilo 12 osôb, z toho 11 členov KST Luča�n. Nakoľko v tento deň 
prebiehalo aj testovanie na COVID-19, účastníci sa schádzali 
postupne, podľa toho ako kto s�hol testy. Všetci sme boli nega�vny, 
tak sme sa mohli vrhnúť do práce. No skôr ako sme začali pracovať 
okoštovali sme výborné koláčiky, ktoré napiekli naše žienky Vierka H. 
a Janka K. Rudo rozdelil každému príslušný úsek, na ktorom mal 
rozšíriť existujúci chodník smerom do svahu. Dievčatá pomáhali pri 
konečnej úprave chodníka a pri vystrihovaní koreňov. Okolo 10 hod. Pokračovanie na strane 9
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prišla Katka S., ktorá nám doniesla občerstvenie vo forme rybacej 
pomazánky, mimochodom fantas�ckej a čerstvo upečeného chle-
bíka. Po krátkom oddychu sme sa opäť vrhli do práce. O 12 hod. sme 
mali objednanú pizzu v Grajciari, no chlapi len dreli a dreli. Po skonče-
ní vytýčenej dĺžky úpravy chodníka sme sa horským chodníkom 
presunuli do Grajciara. Rado nás privítal dobrým čapovaným pivom                
a výbornou pizzou. Spokojní s dobre vykonanou prácou sme sa rozišli 
domov.

Žibrica – Podhorany

Prírodná rezervácia (PR) Žibrica leží na južných úbočiach a na hrebeni 
rovnako pomenovaného vrchu Žibrica (617 mnm), ktorý je najvyšším 
miestom Zoborských vrchov. PR Žibrica má podobný charakter ako 
Zoborská lesostep. Je ukážkou lesostepnej krajiny a teplomilných 
listnatých lesov na vápencovom podloží. Jej najnižšia odlesnená časť 
nazvaná �ež Lúky pod Žibricou má rysy zvlnenej krajiny lesostepného 
charakteru s osamotenými krami, prevažne trnkami, hlohmi, drieňmi 
a mahalebkami. Je to krajinársky veľmi hodnotné územie. 

Náš KST Luča�n sa rozhodol, že navš�vime túto PR v čase kvitnu�a 
vzácnych kvietkov ako kosatec nízky, poniklec veľkokvetý, hlaváčik 
jarný a peniažtek slovenský. Dňa 25. 4. 2021 v počte deväť  osôb sme  
vyrazili na obecnom aute do dedinky Podhorany kde sa k nám pridala 

Lucia z Nitre. Auto nechávame v Mechenciach, na konečnej zastávke 
autobusovej linky. Cesta je dosť široká, preto parkujeme na kraji 
cesty. Poberáme sa žltou turis�ckou značkou na Meškov vrch. Za 
vinicami postupne naberám výšku. Les redne ako sa blížim k 
Meškovmu vrchu, ktorého vrcholové čas� vypĺňa lesostepná krajina. 
V jej záku�ach nájdem viacero fotogenických pohľadov hlavne na 
vrch Zobor. Prichádzame k solitérnemu vyschnutému stromu, ktorý 
akoby vyznačoval vlastný vrchol. Po krátkom oddychu ideme na 
prieskum okolia. To, čo vidíme, nám vyráža dych. Ďaleké výhľady sa 
končia na obzore. Rozoznávame hradbu Považského Inovca, v diaľke 
iden�fikujem kontúry vrchov Baske a Záruby. Blízke krajinné scenérie 
sú �ež veľmi pekné. Nielen vrchy Zobor, Tribeč, či mesto Nitra, ale aj v 
opare miznúca Podunajská pahorka�na má svoje čaro. 

Postupujeme podľa plánu, zelenou značkou naberáme kurz smerom 
na Tri duby, Lyžiarsku lúku a Zobor. Fo�me prvé kvietky kosatce. Na 
Zobore sa pofo�me a najeme. Pokračovanie na strane 10
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Po chvíľke odpočinku vyrážame červenou značkou smerom na 
Trojchotár, Sedlo pod Žibricou. Tu križujeme modrú značku do 
Podhorian a čaká nás výstup na Žibricu. Rudo začína hundrať,  chce ísť 
modrou značkou do Podhorian, no väčšina nás je za výstup na Žibricu 
tak sa podriadi a šliape. Len čo prejdeme pár metrov začíname 
obdivovať krásne žlté hlaváčiky jarné. Neviem sa ich nasý�ť a fo�me a 
fo�me. Les je posiaty chochlačkou fialovou a bielou, toľko sme jej 
ešte nevideli.

Prichádzame k smerovníku Pod Žibricou, kde za necelých 100m 
prichádzame na vytúžený cieľ našej cesty Žibricu. Tu sa stretávame s 
turistami z Podhorian s ktorými diskutujeme o krásach našej prírody. 
Čaká nás už len cesta dole do Podhorian po žltej značke najskôr 
strmým klesaním, neskôr príjemnou poľnou cestou prichádzame pod 
viadukt  v Mechendiciach.  Cestou domov  sa zastavujeme ešte pri 
kostolíku Sv. Michala nad Dražovcami. Silueta kostolíka je viditeľná zo 
širokého okolia. Krásne výhľady dopĺňajú jedinečnosť tohto miesta. 
Silno tu fúka vietor, no nám to nevadí, urobíme pár záberov                          
a vraciame sa späť k autu a ideme do Luča�na.

Veporské skalky

Dňa 21. 3. 2021 usporiadal náš turis�cký oddiel ľahkú túru v pohorí 
Poľana v okolí Ľubietovej. Túry sa zúčastnilo 20 turistov. Za Ľubie-
tovou sme autami odbočili do Hutnej doliny. V čas� Genzlová sme 
autá zaparkovali a začali pešiu turis�ku. Najskôr sme išli lesnou 
zvážnicou, potom sme odbočili cez potok doľava na lúku Skalnáčka. 

Tu sa nachádza chránený prírodný výtvor - Veporské skalky. Na 
chránenom území výrazne dominujú andezitové skalné formy v po-
dobe stĺpov, veží a s�en, ktoré vznikli vypreparovaním vulkanických 
túfov eróziou pozdĺž puklín a trhlín. Sú vysoké 30 - 35 m a spolu                      
s okolitými lúčnymi priestormi pôsobia v krajine este�cky a malebne. 

Pokračovanie na strane 11
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Po preskúmaní skál sme strmým výstupom prišli na lúku pod Veprom. 
Otvorili sa výhľady na Ľubietovskú Bukovinu a Poľanu. Na lúke sme si 
spravili krátku prestávku. Pokračovali sme po červenej turis�ckej 
značke lúkou Košariská. 

Tu sa otvoril výhľad na Nízke Tatry a Klenovský Vepor. Pokračovali 
sme lesom. Po krátkom čase sme odbočili doprava k čas� Koliby a 
začali sme klesať lesnou cestou na Cúdenicu. Od�aľ po zvážnici sme 
sa vrá�li k autám v Genzlovej, kde sme túru ukončili.

Správa z turis�ckej akcie Hájny Grúň

Dňa 9. mája sa konala za krásneho slnečného počasia plánovaná 
akcia na Hájny Grúň v Hronci v rodisku maestra Ladislava Chudíka. 
Hájny Grúň je miesto ležiace vysoko nad umelcovou  rodnou obcou 
Hronec s pútavým výhľadom na Nízke Tatry. Hoci je na dohľad od 
najznámejších turis�ckých cen�er, samotný Hájny Grúň je mimo 
výraznejšej pozornos� turistov. Myslím si, že toto je ešte taká 
neobjavená krása. Vrch nad Hroncom – Hájny Grúň je aj miesto kde 
rád chodil v mlados�  Ladislav Chudík a miesto kde je rozptýlená časť 
jeho popola. O Hájnom Grúni povedal: ,,Chodievali sme na Hájny 
Grúň robiť na úzke políčka na strmine. Pamätám sa, ako mi potom 
chu�l chlieb s maslom s medom a voda“.

Práve na tomto mieste je aj pamätník ako pocta umelcovi - symbolom 
celého pamätníka je scenár, ktorý je rozfúkavaný vetrom. Autorom 
pamätníka je Matúš Jančura. Celkom sa  akcie  zúčastnilo 13 turistov 
(9 členov - 4 nečlenovia). Do Hronca sme sa dopravili autami. 

Medovka nie je ,,burina“

La�nský názov Melissa vychádza z faktu, že kvety medovky tvoria 
veľké množstvo nektáru lákajúci včely. Pochádza z južnej Európy 
a obsahuje značné množstvo vitamínu C a B. Silica medovky ob-
sahuje citral a citronelal a �e spôsobujú jej nezameniteľnú vôňu. 
Pri zbere listy netlačíme, inak sčernejú a strácajú na sile a kvalite. 
Cez 2000 rokov je používaná na posilnenie mysle, srdca, ako zdroj 
sily a energie, používa sa pri problémoch s ušami, zubami, vyso-
kým tlakom a aj na bodnu�e hmyzom a nespavosť...tak prečo si ju 
nedať?

Potrebujeme:

Postup: Vodu prevaríme, vychladíme, vložíme obtrhané lístky             
a na 48h zaťažíme a lúhujeme na 
chladnom mieste. Precedíme cez gázu, 
pridáme cukor a kyselinu citrónovú a 
na miernom ohni privedieme do varu. 
Následne skladujeme v chladničke.

Dobrú chuť prajú luča�nske mamičky

30ks dlhých stoniek
1kg kryštálového cukru

20g kyseliny citrónovej
2l prevarenej vody

Recept nielen na letné dni...

Možno poznáte francúzsky slaný koláč Quiche (kíš), známy aj               
v Anglicku, kde som ho spoznala asi pred 20�mi rokmi. Ak 
obľubujete slané jedlá z lístkového cesta a potrebujete niečo 
rýchle na obed či večeru, ponúkam vám svoju ,,luča�nsku 
verziu“.

Potrebujeme:
    1 rolka lístkového cesta, 4-8 vajec    tavený syr v črievku alebo 
hrsť strúhaného syra    1,5 polievkovej lyžice detskej krupice    cca 
100ml mlieka    veľká hrsť petržlenovej vňate alebo špenátu    
pažítka podľa chu�    ligurček podľa chu�    forma na pečenie s 
vlnitým okrajom    maslo na potre�e formy    soľ a vegeta
Ďalšie voliteľné ingrediencie podľa chu�: šunka, kápia, cherry 
paradajky...

Postup: 4 vajcia rozmixujeme tyčovým mixérom spolu s vňaťou, 
mliekom a krupicou, pridáme syr, soľ, vegetu podľa chu�. Formu 
potrieme maslom a vysypeme krupicou, lístkové cesto 
vyberieme z chladničky a hneď na to ním vyložíme formu. 
Vlejeme do neho rozmixovanú zmes, 
doplníme voliteľnými ingredienciami a 
zvyšné vajcia rozbijeme opatrne navrch. 
Pečieme 15-20 minút vo vyhriatej rúre na 
200°C.

Dobrú chuť prajú luča�nske mamičky

Chodníček na vrch viedol po modrej značke stúpaním z obce Hronec 
400 mnm do výšky 825 mnm. Cestou sme sa kochali výhľadmi na 
čerstvo zasnežený masív Nízkych Ta�er, kráčali sme aj po lúkach                 
s množstvom kvetov. Pri pamätníku sme zapálili sviečku, pospomínali 
na účinkovanie L. Chudíka a po krátkom oddychu sme pokračovali po 
červeno značenej cyklotrase späť do Hronca. Celá akcia prebehla                        
v družnej atmosfére za príjemného počasia.

OZNAM
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Klub seniorov Lúčina

Tak ako na svete panuje strach, obava z pandemickej situácie, z tlaku 
coronavírusu, tak zas�hla doba útlmu a paniky aj náš seniorský klub 
„Lúčina“ o to viac, že náš dôchodcovský vek je rizikový. Je ťažké 
nestretávať sa 13 mesiacov, no aspoň telefonický kontakt medzi nami 
ostal. 

S pribúdajúcimi rokmi ľudia strácajú na sile a preto je dobré zaujímať 
sa zvlášť v tejto dobe o nich viac a pomôcť im jeseň života stráviť 
pokojne, radostne a vyčariť im úsmev na tvári. Tak sme sa rozhodli 
pomôcť našim členom hygienickou pomocou v podobe rúšok, ruka-
víc a dezinfekčných prostriedkov a boli sme veľmi poctení ďakovnými 
telefonátmi nielen za balíčkovú pomoc, ale vôbec za to, že sme v tejto 
dobe na našich členov mysleli. Keďže sme sa v rámci klubu nemohli 
stretávať ani pomáhať obci, tak sme aspoň trochu  prispeli k výrobe 
Vianočného adventného venca a Veľkonočnej parkovej výzdoby           
s dodržaním hygienických pokynov.

Ako pomôcť našim členom v tomto čase? V živote človeka nesmie 
chýbať spoločenský život, kultúra a činnosť v obci. Stačí iba trochu 

láskavej úcty. Ak niekto nevládze pomôž mu. Žiaden peniaz Vás to 
nebude stáť. Mladosť bujnie, rozvíja sa sama. Má na to dosť síl                     
a hlavne veľa času. Staroba je na tom naopak a byť v nej opustený je 
úplne najhoršie. Preto sme sa rozhodli venovať našim členom vo 
Veľkonočnom období lásky balíčkový darček ako pozdrav Veľkej noci, 
aby členovia nezabudli že sme stále spolu, žijeme a čakáme na deň 
ukončenia zla, kedy sa spolu stretneme, podáme si ruky a objímeme 
sa bez strachu. Tento balíček sme našim členom odovzdali v spolu-
práci s Dankou Lichou. Tešíme sa na stretnu�a pri opekačke, guláši, 
turis�ke, pri čistení obecných priestorov. Zároveň chcem poďakovať 
pánovi starostovi za telefonický záujem ako „žije“ klub a �ež pri 
pomoci naplnení hygienických balíkov.

Smú�me za našimi členmi klubu, ktorí nás opus�li a venujme im �chú 
spomienku. Každý z nás má svoje predstavy o živote, životné hodnoty 
aj keď máme dôchodcovský vek, myslíme si že v našej  obci je to 
rodina, úcta de� rodičom, dobré susedské vzťahy...čo viac si priať. 
Prajem všetkým v mene výboru klubu Lúčina mnoho zdravia, pohody 
a trpezlivos�. Tešíme sa na stretnu�e klubu a dúfam aj spevokolu. 
Nech sa vrá� doba spred pandémie a tešíme sa na spoluprácu                      
s výborom klubu a našimi členmi.                                     Zorka Senková
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